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1. Vystoupení rektorky prof. MUDr. Mileny Králíčkové, Ph.D. 

 

Paní rektorka přivítala členy na 4. zasedání RKR a informovala o následujících tématech: 

 

- 19. 12. 2024 proběhlo jednání s ministrem Bekem k financování: 

- Návrh rozdělní nárůstu o 4 miliardy v příspěvku na vzdělávání: 

- 1,5 miliardy do ukazatele A, 1,5 miliardy do ukazatele K a zbývající 1 miliarda se 

rozdělí převážně nejspíše do ukazatele R, ukazatel J, U a C. Cca půl miliardy na 

společenskou objednávku – v ukazateli P zůstavují nyní jen SP Všeobecného 

lékařství a veterinárního lékařství, ostatní bude řešeno skrze ukazatel F. 

- Výzkumné univerzity v segmentu 4 nemusí navyšovat počet studujících o 3 % 

stejně jako segment 1, ale nesmí klesnout (stejně i umělecké školy – segmentu 1) 

- Změny v ukazateli K: parametr „nezaměstnanost“ nakonec částečné zůstává, jen je 

oslaben – z 50 % se bude počítat pravděpodobně přes absolventy. Studijní 

neúspěšnost bude započítávaná i za 1. ročníky. Modely MŠMT zatím nejsou 

k dispozici. Měření vědeckého výkonu v ukazateli K: Dle sdělení ministra Beka 

chce zvýšit váhu hodnocení dle aktuálních parametrů dle evropských grantů – pro 

rok 2025 se bude prý zohledňovat je počet ERC (a menší vahou ERC-CZ). 

- Implementační plán nového NÁÚ řeší pracovní skupina NÁÚ a MŠMT, kterou vede státní 

tajemník Andrýs. 

- Update k novele zákona o vysokých školách – nyní v Senátu ČR. 

- Update k novele zákona na podporu vědy (dříve „130“), zákon je momentálně po poměrně 

rychlé zapracování připomínek LRV v poslanecké sněmovně. 

- 13. 2. 2025 v Ústí na Labem proběhne zasedání ČKR. 

- 20. 2. 2025 proběhne na UK zasedání RVŠ za účastí prezidenta Pavla.  



- Příležitost pro lékařské fakulty – AZV - Evropská partnerství – informace rozeslány 

příslušným proděkanům i děkanům. 

- Pokračujeme v projektu SIGMA. 

- V lednu zasedne Rada pro komercializaci. Rada byla doplněna o nové členy. 

- Byl podán projekt s dniperskou univerzitou. Byla podána žádost o podporu MZV. 

- Nabídky spolupráce z korejské univerzity POSTECH. 

- Poděkování za potvrzení termínů bilančních schůzek s děkankami a děkany. 

- Pokračují práce na realizaci intranetu. Na příštím RKR budou předloženy další informace. 

- Poděkování děkance Lehečkové, člence kolegia rektorky Henebergové a týmu jak na FF 

UK, tak na RUK za akce pořádané k ročnímu výročí události z 21.12. 2023. 

- 6. 2. 2025 navštíví Univerzitu Karlovu portugalský prezident. 

- 6. 2. 2025 proběhne konference RVŠ na téma internacionalizace – vízová politika. 

- 7. 4. 2025 ve 14:00 oslava výročí založení Univerzity Karlovy 

- Výjezdní zasedání RKR 10. -11. 4. 2025 – hlavní téma bude Strategický záměr UK 2026–

2030.  

 

Závěr: RKR vzalo předložené informace paní rektorky na vědomí. 

 

2. Sdělení členů kolegia rektora 

 

Prorektorka Martínková 

- Prezentace dat přijímacího řízení na UK – informace o počtu přihlášených, přijatých a 

zapsaných uchazečů pro akademický rok 2024/2025. Na základě debaty v RKR bude 

prezentace doplněna.  

- Během tohoto týdne bude zaslán kompletní přehled změn vyplývajících ze zákona o 

vysokých školách ve studijní agendě. 

- Paragrafované znění Studijního a zkušebního řádu UK bylo zasláno před Vánoci. 

Připomínky zasílejte do 23. 1. 2025. 

- Paragrafované znění všech dalších vnitřních předpisů souvisejících se studiem se nyní 

připravuje pro KR 20. 1. 2025 a posléze budou opět sdíleny k finálním připomínkám na 

fakulty.  

 

Prorektor Fontana – v zastoupení Mgr. Baťková 

- Dne 7. ledna 2025 byl rozeslán paním děkankám a pánům děkanům a panu řediteli 

CERGE dopis paní rektorky s žádostí o součinnost ve věci vyhodnocení kritéria 

„dvojjazyčné prostředí a hodnocení zaměstnanců“ v souvislosti s přípravou návrhu 

rozpisu příspěvků a dotací na Univerzitě Karlově pro rok 2025. Toto kritérium 

představuje 1 % výkonové části příspěvku, přičemž spočívá v ověření dvou dílčích částí. 

Pro účely vyhodnocení tohoto kritéria byl proveden předběžný screening, na jehož 

základě byl předvyplněn příslušný sběrný arch. Prosíme fakulty a CERGE o ověření a 

případně doplnění/úpravy zaslaných údajů a jejich zaslání zpět na adresu 

oas@ruk.cuni.cz nejpozději do 31. ledna 2025, aby mohlo být dané kritérium 

vyhodnoceno a zapracováno do návrhu rozpisu prostředků pro rok 2025.  



- Po projednání s děkany lékařských fakult UK bylo dne 10. ledna 2025 na MŠMT 

odesláno stanovisko ve věci zapojení Univerzity Karlovy do programu na podporu 

vzdělávání v nelékařských zdravotnických studijních programech na veřejných 

vysokých školách (společně s paní rektorkou a panem kvestorem).  

- Na základě realizované úspory v projektu „Zelené dovednosti na UK“ byla díky nižší 

vysoutěžené částce na energetický audit ušetřena částka 8,5 mil. Kč. Tuto částku lze 

využít pouze pro již zapojené fakulty/součásti a pouze na způsobilé výdaje projektu. O 

využití bude rozhodnuto KR po předložení návrhů ze strany zapojených fakult/součástí 

po ověření způsobilosti ze strany OPP RUK. Vzhledem k nutnosti podat žádost o 

příspěvek na rok 2025 Vás prosíme o zaslání informace o případném zájmu do 20. 1. 

2025. 

- Ve výzvě OP JAK č. 02_23_025 Společenské a humanitní vědy: člověk a lidstvo 

v globálních výzvách současnosti (SHUV) došlo ke zvýšení alokace ze 2 na 2,5 mld. 

Kč. Díky tomu došlo k podpoření projektu Filozofické fakulty. U druhého projektu UK, 

u něhož byly také podány námitky, jsme obdrželi informaci, že podané námitky budou 

vypořádány v prodloužené lhůtě 60 kalendářních dnů do 10. 2. 2025. 

- Dne 13. 1. 2025 byl na fakulty zaslán dopis informující o přípravě projektu do výzvy 

OP JAK č. 02_24_037 „Návraty“. Jedním z důležitých bodů bude realizace 

dotazníkového šetření ve věci zájmu o aktivity, respektive pro analýzu potřebnosti pro 

projektovou žádost, které bude nutné vyplnit v termínu do konce ledna 2025. Příprava 

projektu byl projednána KR dne 15. 12. 2024. Příslušné informace k přípravě projektu 

bylo poskytnuto na setkání proděkanů a proděkanek s gescí za oblast rozvoje a 

návazném setkání fakultních projektových útvarů, které se konaly 17. 12. 2024. 

 

Prorektorka Voldřichová Beránková 

- V hodnocení Závěrečné zprávy programu Erasmus+ Výzvy 22 obdržela Univerzita 

Karlova 91 bodů, o 17 bodů více než v hodnocení za předchozí Výzvu. Hodnocení 

Výzvy 22 bude hlavním výchozím kritériem pro poskytnutí financí na Erasmus+ pro 

celou UK ve Výzvě 25 (výjezdy studentů a zaměstnanců v AR 25/26). Vzhledem 

k vysokému hodnocení se dá předpokládat navýšení celkového rozpočtu, a tedy 

možnost vyslat do zahraničí více studentů a zaměstnanců než doposud. Mezi nejlépe 

hodnocené položky implementace programu Erasmus+ na UK patří: celkově vysoký a 

stále rostoucí počet mobilit, úspěšně realizované BIPy, plnění podmínek ECHE, 

administrativní podpora, celková spokojenost s Erasmus+ pobytem. Mezi stránky 

s rezervami patří: nižší spokojenost s podporou v oblasti pojištění, nižší počet studentů 

se specifickými potřebami, nižší spokojenost s ubytováním, a ne vždy aktuální katalog 

předmětů. OZV bude v této oblasti stránek s rezervami připravovat návrhy a dále 

s fakultami komunikovat. 

- Nabídka spolupráce s bostonskými univerzitami děkanům lékařských fakult a děkanovi 

farmaceutické fakulty. 

 

Prorektor Krištoufek 

- Standardy doktorských studijních programů: Původní materiál byl předložen na KR 

během prosince, dále bylo předloženo a diskutováno s proděkany pro doktorská studia 



v rámci pracovní skupiny pro reformu doktorského studia. Dále bude diskutováno na 

Studijní komisi AS UK a po zpracování připomínek bude předloženo dále na KR a 

únorové RKR.  

- MSCA PF – v tomto roce se bude postupovat stejně jako v roce 2024, tedy s výraznější 

centrální podporou propagace a koordinace projektů. 

- 20. 1. 2025 v 11:00 se ve Vlasteneckém sále uskuteční Charleston Launch. 

- Od poloviny ledna 2025 budou probíhat návštěvy OVaV na fakultách. 

- Do výzvy CELSA 2025 podala Univerzita Karlova 8 projektů (LFP, 2 PřF, 3 FSV a 2 

LF2). 

- Připravuje se jarní cyklus vzdělávacích akcí – Vzdělávání postdoků. Dojde k opakování 

některých témat pls přibydou nová témata. Všechna zvolená témata vycházejí 

z Evropského kompetenčního rámce pro vědecké pracovníky (ResearchComp). 

- Byl připraven nový metodický materiál – ERC Synergy brožura “How to write a strong 

ERC proposal“. 

- Na webu a intranetu jsou vypsána nová data a témata Info sessions na letní semestr. 

 

Prorektor Vlach 

- Reprezentační ples Univerzity Karlovy 2025 byl zrušen. Rozšířené kolegium rektorky 

bylo informováno 3. 1. 2025 emailem. Byl zrušen i ples 1. LF UK. Nájemci paláce Žofín 

byl zaslán dopis jak za UK, tak za 1. LF UK. MFF UK také směřuje ke zrušení plesu. 

- Proběhly připomínkové a pietní akce k výročí tragické události na FF UK. 20.12. 2024 

vstupy na ČT24, 21.12. 2024 přímý přenos (ČT/ČRo) pietního koncertu v kostele U 

Salvátora (za přítomnosti prezidenta ČR), pieta u FF UK, bohoslužba v chrámu sv. Víta 

a dokument na ČT2 “Jak to, že se svět nezastavil?“ 

- 18. 12. 2024 vyšlo pietní Forum v anglickém jazyce. 

- Proběhla tisková konference k představení nových nadačních fondů v garanci NF UK 

- Nové merkantilní tiskoviny RUK. Jsou připraveny dopisy/merkantilní tiskoviny a to 5 

základních verzí šablon – úřední dopis, standardní dopis, úřední dopis pro vedení, 

standardní dopis pro vedení a slavnostní dopis. Šablony pokrývají většinu potřeb, 

v ESSS UK je k dispozici šablona úředního dopisu opatřená tagy. Tagy zajistí, že při 

vytvoření dokumentu prostřednictvím vybrané šablony se do toho dosadí hodnoty již 

evidované ve formuláři záznamu ESSS UK (např. adresát, číslo jednací apod.). Šablony 

jsou dostupné na Brandcloudu a intranetu. Postupně bude nabídnuto i fakultám 

v případě zájmu.  

- Pokračují práce na on-line databázi mediálně zdatných odborníků. Kontakty byly 

předány do ČT. Celouniverzitní testování databáze pro online zveřejnění proběhne 

v průběhu února/března 2025. Fakulty budou požádány o revizi a doplnění údajů. 

- 9. 11. 2024 proběhla akce Na Karlovku.  

- 19. – 22. 11. 2024 proběhl Gaudeamus Brno 2024. 

- 4. – 5. 12. 2024 proběhl vzdělávací veletrh ProEduco Košice. Počet návštěvníku byl 

zhruba 7 000. UK se účastnila centrální prezentací. Samostatně se představily fakulty 

FaF UK a MFF UK. 

- 21. -23. 1. 2025 proběhne v PVA Letňany veletrh Gaudeamus Praha 2025. Prezentovat 

se bude všech 17 fakult. Očekávaná návštěvnost cca 15 000 návštěvníků. 



- Blíží se termín “Petruskovy ceny 2024“ za pozitivní počin, který má významný dopad 

na vytvoření obrazu vnímání Univerzity Karlovy a který výrazně plní tzv. třetí roli 

univerzity. Termín sběru nominací je do konce února 2025. Fakulty a součásti budou 

obeslány dopisem. 

 

Prorektor Skopal 

- Nasazení HR Portálu. Běží už na všech fakultách a součástech. Od prosince probíhají 

k tomuto školení pracovníků. Součástí HR Portálu je eDaňovka.  

- Zavádění studentských e mailů. Během ledna až února bude dokončeno opatření 

rektorky, poté návrh opatření děkana. Ve spolupráci s Ústřední knihovnou připravuje 

propagační kampaň pro studenty. 

- Pravděpodobně od začátku února 2025 bude nasazena nová mobilní aplikace Univerzity 

Karlovy.  

 

Členka kolegia rektorky Henebergová 

- Plán rovných příležitostí UK na období 2025-2027 byl 25. 11. 2024 projednán na KR, 

2. 12. 2024 projednán na RKR, 13. 12. 2024 schválen na AS a 7. 1. 2025 podepsán paní 

rektorkou a je k dispozici na webových stránkách UK v českém i anglickém jazyce. 

Univerzita Karlova jeho existencí a naplňováním systematicky prosazuje bezpečné 

prostředí a hodnotu rovnosti a respektu. Současně plní formální závazky nezbytné pro 

získání HR Award a vstup do mezinárodních i národních vědeckých soutěží. 

- S cílem zlepšit konkurenceschopnost UK na mezinárodním trhu práce pracuje UK Point 

ve spolupráci s kanceláří rektorky, OZV a fakultami na rozvoji služeb pro mezinárodní 

studenty. Na základě zkušeností se plánuje v LS zlepšit adaptačně-integrační aktivity a 

služby poskytované mezinárodními studujícími v CJSP. Bude zaměřeno na rozšíření 

Buddy programu a inovaci Onboarding kurzu. 

- Pro studenty a zaměstnance byl spuštěn portál studentských a zaměstnaneckých 

průkazů. Sdíleno bylo standardními informačními kanály (Newsletter, sociální sítě, na 

studenty emailem). Portál bude v průběhu ledna k dispozici taky v anglickém jazyce. 

- V průběhu prosince a na začátku ledna nebyla UK Pointem zaznamenána zvýšená 

potřeba psychopomoci v souvislosti s ročním výročím tragédie na FF. 

 

Člen kolegia rektorky Hurný 

- Poděkování děkanovi Boháčovi za otevření studovny pro studenty o víkendech. 

- Proběhla celodenní akce Teaching Observation: What It Is and How to Implement It at 

Charles University - v letním semestru se plánují rozeběhnout kolegiální návštěvy v 

hodinách   

- MŠMT podpořilo nový projekt PPROVŠ pro oblast rozvoje pedagogických kompetencí 

(podpora na budování systému rozvoje pedagogických kompetencí na vysokých 

školách, finance na vzdělávání nových odborníků – podpora výjezdů lektorů do 

zahraničí a na konference). 

- Proběhlo slavnostní zakončení již 10. ročníku JUK    

- Setkání k tématu Kvalifikační práce v čase AI   



- Bylo otevřeno přihlašování na microcertifikáty určené pro lektory vznikajících Center 

pro podporu výuky na fakultách – Podpora efektivní výuky na VŠ: Strategie a nástroje 

pro odborníky v oblasti pedagogických kompetencí. Přihlašování do 17. 1. 2025. 

- Podařilo se nasadit aplikaci s pracovním názvem UK AI Sandbox (Cílem sandboxu je 

poskytnout uživatelům na UK jednoduchý bezpečný přístup k různým modelům 

generativní AI, aby si mohli vyzkoušet co dokáží. Je to v podstatě grafické rozhraní pro 

chatování. Sandbox kopíruje obdobné projekty, které už běží např. na Harvardu a 

Kodaňské univerzitě, a může být zároveň alternativou v době, kdy nám společnosti jako 

OpenAI a Google nejsou ochotné dát přijatelné komerční nabídky na jejich chatboty)    

- Vyšel nový newsletter Paedagogia (je zasílán jen zájemcům, kteří se k odběru aktivně 

přihlásili)   

 

 

Závěr: Přednesená sdělení členů kolegia rektora vzalo RKR na vědomí. 

 

3. Informace k vymáhání poplatků spojených se studiem 

(prorektorka Martínková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byly předloženy informace k vymáhání poplatků spojených se 

studiem.  

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere předložený materiál na vědomí. 

 

4. Průběžný report z realizace aktivit REFRESH (09-12/2024) 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen průběžný report z realizace aktivit REFRESH (09-

12/2024). 

 

Závěr: Rozšířené kolegium vzalo na vědomí předložený materiál. 

 

5.  Základní informace k harmonogramu a procesu přípravy Strategického záměru 

Univerzity Karlovy na období 2026-2030 

      (rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena základní informace k harmonogramu a procesu 

přípravy Strategického záměru Univerzity Karlovy na období 2026-2030. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí základní informace k harmonogramu a 

procesu přípravy Strategického záměru Univerzity Karlovy na období 2026-2030. 

 

6. Výsledky účasti Univerzity Karlovy ve výzvě grantového programu Erasmus Mundus 

v roce 2024 

      (prorektor Polák) 

 



Rozšířenému kolegiu rektorky byly předložený výsledky účasti Univerzity Karlovy ve výzvě 

programu Erasmus Mundus. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál. 

 

7. Přehled výročí a událostí spojených s dějinami UK a dějinami České republiky a 

očekávané události na rok 2025 

    (prorektor Vlach) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen přehled výročí a událostí spojených s dějinami 

UK a dějinami České republiky a očekávané události na rok 2025. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí informace o přehledu výročí, významných 

událostí a o realizaci souvisejících akcí v průběhu roku 2025. 

 

8. Výsledky dotazníkového šetření realizovaného v rámci podávání přihlášek do studia 

na Univerzitu Karlovu v akademickém roce 2023/2024 

(prorektor Vlach) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byly předloženy výsledky dotazníkového šetření realizovaného 

v rámci podávání přihlášek do studia na Univerzitu Karlovu v akademickém roce 2023/2024. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere materiál na vědomí. 

 

9. Založení 4EU+ European University Alliance e.V 

(členka kolegia rektorky Rovná) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Založení 4EU+ European University 

Alliance e.V. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo se souhlasem daný materiál. 

 

10. Projekty spolupráce v rámci 4EU+ - Visiting profesorship & SEED4EU+ 2024 – 

zapojení fakult 

(členka kolegia rektorky Rovná) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Projekty spolupráce v rámci 4EU+ - 

Visiting profesorship & SEED4EU+ 2024 – zapojení fakult. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere předložený materiál na vědomí. 

 

11. Změna Opatření rektora č. 19/2022 Knihovní a výpůjční řád Univerzity Karlovy. 

(člen kolegia rektorky Hurný) 

 



Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Změna Opatření rektora č. 19/2022 

Knihovní a výpůjční řád Univerzity Karlovy. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí návrh změn Knihovního a výpůjčního 

řádu Univerzity Karlovy. 

 

12. Opatření rektora „Pravidla pro poskytování prostředků prostřednictvím nástroje 

vnitro-univerzitní finanční spolupráce“ a Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí 

prostředků z fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí 

Univerzity Karlovy“ 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Opatření rektora „Pravidla pro 

poskytování prostředků prostřednictvím nástroje vnitro-univerzitní finanční spolupráce“ a 

Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí prostředků z fondu mimořádné pomoci na 

investiční rozvoj fakult a dalších součástí Univerzity Karlovy“. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál a souhlasí s předložením 

Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí prostředků prostřednictvím nástroje vnitro 

univerzitní finanční spolupráce“ a Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí prostředků 

z fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí Univerzity Karlovy“ 

k projednání Akademickému senátu UK. 

 

Informace z asociací děkanů  

 

Asociace děkanů pedagogických fakult 

- Ve čtvrtek budou na MŠMT prezentovány výsledky TA ČR – chybějící učitelé. 

- Po prezentaci potřebnosti se asociace sejde s ministrem. 

 

Asociace děkanů teologických fakult  

- Nejbližší setkání asociace proběhne na přelomu ledna/února. Bude se jednat 

především o financování VŠ. 

 

Asociace děkanů filozofických fakult 

- Nejbližší setkání asociace proběhne v květnu. 

 

Zapsala: Markéta Beranová 

Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., rektorka  

Příští rozšířené kolegium rektorky se bude konat 10.2.2025 v Malé aule. 

 

 

 
 


